



上海大学世界史学科现有历史学本科、世界史一级学科硕士、博士学位授权点，以及世界史博士后科研流动站，同时自主增设有“全球学”交叉学科硕士、博士学位授权点，面向国际留学生的“全球学研究”“中国学研究”“国际关系与外交”全英文硕士、博士项目。

上海大学世界史学科是学校重点建设的学科。2012年入选上海市一流学科（B类），2015年入选上海市高原学科（I类）。本学科拥有教育部国别和区域研究中心（土耳其研究中心）、中阿国际联合研究中心（上海大学-阿根廷国家科技委员会）、上海市高校人文社科研究基地（宗教与全球政治研究院）、上海市高校内涵建设智库平台（马斯托禁毒政策研究中心、拉美研究中心、土耳其研究中心），以及南亚研究中心、全球发展史研究中心等特色研究平台。

本学科主要研究方向包括：（1）以经济社会文化史为核心的世界古代、中世纪史研究；（2）以冷战时期的毒品、环境、卫生问题为核心的世界近现代史研究；（3）以土耳其、印度、拉美为核心的国别和区域史研究；（4）以宗教与全球政治为核心的专门史研究。

上海大学世界史学科拥有一支年龄结构合理、学缘背景多元且具有相当国际化程度的研究队伍，共有专、兼职教师23名（含全职外籍教师4人），其中教授10名，副教授6人，讲师7人。教师队伍中拥有教育部长江奖励计划青年学者、

教育部新世纪优秀人才 1 人，上海领军人才 1 人，上海市“千人计划”学者 1 人，上海市青年东方学者 1 人，上海市社科新人 1 人，上海市曙光学者 3 人，上海市浦江学者 3 人。

近五年来，世界史学科教师先后参与国际合作科研项目 9 项，组织国际学术会议 32 次；承担国家级科研项目 15 项，省部级项目 30 项，出版学术著作近 20 部（含全英文著作 4 部）；在《中国社会科学》《历史研究》《世界历史》《史学理论研究》《世界宗教研究》《美国研究》，*International Journal of Drug Policy* (SSCI), *Studies in World Christianity* (SSCI), *Third World Quarterly* (SSCI) 等国内外学术刊物上发表论文近百篇；获上海市哲社优秀成果两项、上海市决策咨询成果奖 1 项。

上海大学世界史学科在注重师资队伍、科学研究国际化的同时，也特别强调人才培养的国际化，50%以上的博、硕士研究生在读期间能够获得长期（3 个月至 2 年）国际交流的机会，国际合作伙伴包括美国加州大学圣芭芭拉分校、加州大学尔湾分校、肯塔基大学、密西西比大学、英国斯科莱德大学、日本大阪市立大学、阿根廷国家科技委员会劳工研究中心、土耳其海峡大学、KOC 大学、马尔马拉大学、印度尼赫鲁大学等。目前有来自 20 多个国家的在读国际留学研究生 80 多人，包括博士研究生 18 人。

The World History program at Shanghai University (SHU) currently offers high-quality Master and PhD degrees as well as post-doctoral positions. In addition, the program also offers a specialization in Global Studies at Master and PhD levels. In addition, the program also offers specialized English language Master and PhD programs for international students in China Studies, International Relations and Diplomacy as well as in Global Studies.

In recent years, Shanghai University has devoted substantial resources to the establishment of World History as one of its academic focus programs. In 2012, World History was classified a First-Class Discipline (Class B) in Shanghai; in 2015, it was selected as part of Shanghai Peak Plateau Discipline Construction Plan (Class I). At present, the program consists of the following institutes: the National and Area Research Center for Turkish Studies (Ministry of Education (the Center for Turkish Studies), the *Centro de investigación mixto internacional* (Shanghai University - Consejo

*Nacional de Investigaciones Científicas y Técnicas*), the Shanghai Research Base in Higher Education for Humanities and Social Sciences (Center for Study of Religion and Chinese Society), the David F. Musto Center for Drug Policy Studies, the Center for Latin America Studies supported by the University Think tank Construction Plan in Shanghai, the Center for South Asian Studies and the Center for the History of Global Development.

The main areas of the undergraduate curriculum include: (1) Ancient World and Medieval World history with a focus on social, economic and culture studies; (2) Contemporary Global History with a focus on the history of drugs, of the environment, and of health in the Cold War era; (3) Area and Regional studies with a focus on Turkey, India, and Latin America; (4) Specialized studies center on religion and global politics.

The faculties in World History at SHU are diverse in age, background and have a high degree of international standard. At present, there are 23 full-time and adjunct faculty members (including four foreign nationals), with 10 full Professors, 6 Associate Professors, and 7 Assistant Professors. Collectively, they have earned a series of prestigious awards including the distinction of Yangtze River Young Scholar and New Century Excellent Talents in University (both designated by the Chinese Ministry of Education), Outstanding Academic Leader, 1000 Talent Plan Scholar, Eastern Young Scholar of Shanghai, and New Talent in Social Science of Shanghai respectively. In addition, three staff members are Shuguang Scholars and three others are Shanghai Pujiang Scholars.

In the last five years, faculty members in World History have participated in nine internationally collaborative projects, organized 32 international conferences, led 15 national-level research projects and 30 province-level projects, and published 20 academic books (including 4 in English). More than one hundred articles have published in journals like, *Social Sciences in China*, *Historical Research*, *World History*, *Historiography Quarterly*, *Studies in World Religions*, *American Studies Quarterly*, *International Journal of Drug Policy* (SSCI), *Studies in World Christianity* (SSCI), *Third World Quarterly* (SSCI), and other prestigious journals. As of today, the faculty team has won two Outstanding Achievements in Philosophy and Social Science of Shanghai Awards and one Policy and Advisory Award granted

by the Development Re

(

Apart from building a strong faculty team and strengthening international collaboration in research and teaching, the World History program at SHU also strives to provide opportunities to the members of its students to study abroad. Over 50 percent of the PhD and master students have the opportunity to participate in international exchange programs for the period of 3 months to 2 years. The exchange partners include University of California, Santa Barbara, University of California, Irvine, University of Kentucky, University of Mississippi, University of Strathclyde, Osaka City University, Consejo Nacional de Investigaciones Científicas y Universidad de Sevilla, Koç University, Marmara Üniversitesi, Jawaharlal Nehru University. So far, more than 80 students from more than 20 countries have been enrolled in the World History program, including 18 PhD students, the majority being of foreign origin.